
– Miért akarja a kertvárosiakat kép-
viselni az Országgyűlésben?

– Engem minden ideköt. A csalá-
dom 130 éve él ezen a környéken; ez 
biztos támaszt ad, és nagyban moti-
vált abban, hogy közéleti szerepet 
vállaljak. 23 évesen, 1998-ban lettem 
a XVI. kerület külsős bizottsági tag-
ja, 2002-től önkormányzati képviselő 
voltam, egészen 2011-ig, amikor Or-
bán Viktor miniszterelnök úr felkért, 
hogy legyek a kormánya gazdaság-
fejlesztésért felelős államtitkára. De 
nem szakadtam el a Kertvárostól: 
lokálpatriótaként aktív résztvevője 
maradtam a helyi közéletnek. Már 
csak azért is, mert csak akkor tudok 
sikeresen tenni az itt élőkért a parla-
mentben és a kormányban, ha pon-
tosan ismerem a helyi viszonyokat; 
ha elmegyek minden fontos fórumra, 
részt veszek jótékonysági rendezvé-
nyeken, sportnapokon, szemétszedés-
ben, egyéb civil kezdeményezések-
ben. Egy település mindig annyira 
otthonos, amennyire a benne lakók 
azzá teszik. A Kertvárosban élők 
szorgalma, tudása és lakóhelyének 
szeretete méltán tette környékünket 
Budapest egyik legszebb részévé. 
Mivel itt élek, és mindig is itt éltem, 
sok választót személyesen ismerek, 
és tisztában vagyok az itteniek min-
dennapi örömeivel, bosszúságaival, 
a kerület problémáival. Négygyerme-
kes családapaként ismerem az itteni 
bölcsődéket, óvodákat, iskolákat, a 
szakrendelőt, a közérteket és a piacot, 
az uszodát, amelynek létrehozását el-
sőként vállaltam fel. Az utak állapo-
tával, a közbiztonsággal, a sportolási 
lehetőségekkel és a közlekedés nehéz-
ségeivel éppúgy tisztában vagyok, 
mint a felszálló repülőgépek okozta 
zajjal. Ismerem és szeretem Pestnek 
ezt a részét, és megtisztelő számomra 
az itt élőket képviselni.

– Mit érez a legnagyobb sikerének, 
amíg az önkormányzatban dolgozott?

– Engem a tenni akarás hozott 
a politikába. Fiatal önkormányzati 

képviselőként a fejlesztési ügyek ke-
rültek hozzám. Ahhoz, hogy minél 
jobban tudjam a feladatom ellátni, 
beiratkoztam egy képzésre, ahol az 
európai uniós fejlesztések pályázati 
rendszerét és lehetőségeit oktatták. 
A záróvizsgára egy tanulmányt kel-
lett készíteni arról, hogy saját lakó-
környezetünkben milyen fejlesztést 
lehetne uniós forrásból megvalósí-
tani. A pályázat feltétele a megfe-
lelő társadalmi támogatottság volt, 
ezért nagyon sok embert megkérdez-
tem, hogy mit tart fontosnak. A leg-
többen az úszásoktatást hiányolták, 
ezért elkészítettem az erzsébetligeti 
volt szovjet strand területének reha-
bilitációs programját egy új uszoda 
építésének tervével egybekötve. A 
tervet az önkormányzat elfogadta, a 
pályázatot az unió támogatta, és végül 
megnyithatta kapuit kerületünk első 
uszodája. Akkor megtanultam, hogy 
mindig az emberek számára fontos 
ügyeket kell képviselni.

– Mit tart még ilyen fontos ügynek?
– Büszke vagyok arra, hogy Ko-

vács Péter polgármester úrral és a 
városvezetéssel együtt jó néhány, 
az egész kerület életét pozitívan be-
folyásoló fejlesztést indítottunk el. 
Volt szerencsém aktívan részt venni 
kerületünk két uszodájának, a rákos-
szentmihályinak és a mátyásföldinek 
a megtervezésében és megépítésé-
ben. Közösen indítottuk el az Ikarus 
sporttelep visszavásárlását, és kezd-
tük meg a máig tartó fejlesztését. A 
Jókai úti szakrendelő teljes körű felújí-
tása, a Sashalmi Piac és környékének 
több mint egymilliárdos fejlesztése, a 
cinkotai városközpont rehabilitáció-
jának elindítása, 150 földút leaszfal-
tozása – ezek a beruházások jobbá 
tették a kertvárosiak életét. 

– Képviselőként és államtitkárként 
mit tett a Kertvárosban élőkért? 

– Büszke vagyok arra, hogy szava-
zatommal olyan ügyeket támogathat-
tam, amelyek több ezer kerületi lakos 
terhein is könnyítettek. A Nemzet-

gazdasági Minisztérium államtitká-
raként olyan, a kerületünket is érintő 
ügyekben tudtam dolgozni, mint a 
fogyasztóvédelmi jogok kiterjesztése: 
ennek talán legismertebb eleme, hogy 
a telefonos ügyfélszolgálatoknak már 
öt percen belül kapcsolniuk kell egy 
munkatársat. Javaslatomra a kormány 
összhangba hozta a rezsicsökkentés-
sel a kötelező műszaki biztonsági 
ellenőrzések szabályozását: a gáz-
szolgáltató a saját költségén végzi el 
a gázkészülékek felülvizsgálatát. Sze-
mélyes ügyemnek tekintettem a több 
mint százezer gyermek üdültetését 
biztosító Erzsébet-program beindítá-
sát a hazai cafeteria-rendszer reform-
jának részeként; ennek köszönhető 
egyébként, hogy már nem külföldi 
cégeket gazdagítanak a munkavál-
lalók támogatására szánt összegek. 
Szintén szívügyem volt – már csak 
a Budapesti Kereskedelmi és Ipari 

Kamara elnökeként is – a hazai kis-, 
és közepes vállalkozások fejleszté-
si programja, vagy a kerületünkben 
nagy hagyományokkal bíró Nemzeti 
Autóbuszprogram újjáélesztése.

– Milyen tervei, céljai vannak or-
szággyűlési képviselőként?

– A HÉV és a metró összekötése 
az Örs vezér terén a kerületben élő és 
tömegközlekedést használó sok ezer 
ember munkába járását megköny-
nyítené. Ehhez mindenképpen kor-
mányzati támogatásra lesz szükség, 
amelyre minden esély megvan, ha 
ismét a Fidesz győz. Szívügyemnek 
tekintem a repülőgépzaj problémáját 
megoldani, erről személyesen egyez-
tettem Orbán Viktor miniszterelnök 
úrral is. A Hungarocontrollal kezde-
ményezem a kapcsolatfelvételt, és az 
érintett kerületek polgármestereit is 

megkeresem, hogy közös fórumon 
lépjünk fel a szocialista lobbi miatt 
megváltoztatott repülőgép-útvonalak 
módosításáért. Új, 1200 fős komplex 
sportcsarnokot szeretnék felépíttet-
ni az Ikarus-pályán, hogy a kerületi 
gyerekek és persze felnőttek méltó 
körülmények között sportolhassanak. 
Gyerekkori álmom vált valóra, ami-
kor felkértek, hogy legyek egykori 
klubom, a BVSC elnöke: a patinás 
egyesületet megmentettük a csődből, 
rendbetettük anyagilag és másfél mil-
liárd forintos fejlesztést fejezünk be 
idén ősszel. Ez azonban csak a kezdet, 
hiszen több ezer gyermek sportol itt, 
közöttük az én fiaim is. Az iskolák, 
óvodák felújítása, a bölcsődék bőví-
tése sem állhat meg, és bár az elmúlt 
években 150 utat aszfaltoztunk le, 
van még tennivaló: további ötvenet 
tervezünk szilárd burkolattal ellátni. 
A térfigyelő rendszerek bővítésének 

hála sokat javult a kerület-
ben a közbiztonság, de az 
sosem lehet elég jó; ezért 
mindenképpen tenni aka-
rok, mint ahogy az egész-
ségügyi ellátást is mindig 
lehet javítani. 

– Mire a legbüszkébb?
– Természetesen a családomra. 

Négy fiamra, Lénárdra, Leventére, 
Zalánra, Vilmosra, feleségemre, aki 
hosszú évek óta kitartóan támogat, 
és édesanyámra, aki a mai napig ak-
tív tagja a családnak és a családi vál-
lalkozásnak is. Hiszem, hogy őket és 
mindezeket alapvetően a gondviselés-
nek köszönhetem, ahogy azt is, hogy 
bármilyen feladatot állított is elém ed-
dig az élet, azt a tőlem telhető legjobb 
tudással megpróbáltam maximálisan 
elvégezni. Ennek is köszönhető, hogy 
legyen szó a parlamentről, minisztéri-
umról, vagy a BVSC-ről, jó érzéssel 
megyek be a feladataimat ellátni.

– Mit szól az elmúlt napok politikai 
botrányaihoz?

– A „Millió dolláros bébire”, a 
szocialista Simon Gáborra gondol? 

Vagy arra, hogy egy másik szocia-
lista politikus, Józsa István 6,6 mil-
liárd forintos állami megrendeléseket 
kapott? Vagy arra, hogy a hatalom 
visszaszerzése érdekében hivatalo-
san is összeállt Gyurcsány Ferenc, 
Mesterházy Attila, Bajnai Gordon, 
Kuncze Gábor és Fodor Gábor, és 
máris „kiigazításokat” emlegetnek? 
Mindez azt igazolja, hogy a több párt-
nak látszó, bukott baloldal valójában 
nagyon is egységes és mindenre ké-
pes, hogy kormányra kerüljön. Em-
lékezzünk vissza: másfél éve még 
Bajnai Gordon és szövetségesei, köz-
tük Tordai Bence vagy Juhász Péter, 
megújulásról, a múlt befejezéséről 
beszéltek, majd nem csak hogy össze-
álltak Gyurcsány Ferenccel, de még 
a megsemmisülésbe taszított SZDSZ 
politikusait is reaktiválták. Meg kell 
akadályoznunk, hogy újra kormányra 
kerüljenek, hiszen akkor visszaszedik 
az emberektől azt, amit a Fidesz és 
az Orbán-kormány már visszaadott: 
a rezsicsökkentést, a minimálbéreme-
lést, a családi adókedvezményeket, 
a stabil nyugdíjakat. Erről próbálják 
elterelni a figyelmet, amikor a közös 
eredményeinket támadják. 

– Például?
– Például azt, amit én az egyik 

legnagyobb sikernek tartok: hogy 
a rendszerváltás óta még nem dol-
goztak ennyien Magyarországon. A 
4 millió foglalkoztatott akkor is re-
kord, ha egy része ezeknek az embe-
reknek közfoglalkoztatott, azonban 
ne feledjük, hogy ennyivel kevesebb 
munkanélküli járadékot is fizetünk. 
Ráadásul fontos eszköze a társadal-
mi integrációnak: akik eddig ingyen 
kapták a segélyt, most már emelt fővel 
nézhetnek a gyerekeik szemébe. Ezek 
a gyerekek pedig nem úgy szocializá-
lódnak, hogy nem kell tanulni, nem 
kell teljesíteni, mert az állam úgyis 
eltart. Az állam nem egy feneketlen 
kútból meri a pénzt, hanem a dolgo-
zók tartják el az inaktívakat. Talán 
ezt is sikerült tudatosítani. 

Minden 
ideköt
Mindig az emberek számára fontos ügyeket kell 
képviselni – már kezdő XVI. kerületi önkormányzati 
politikusként ezt vallotta Szatmáry Kristóf, aki 
kertvárosi országgyűlési képviselőként éppen ezért 
vállalta el Orbán Viktor felkérését, hogy legyen 
gazdaságfejlesztési államtitkár. Bár a fogyasztóvédelmi 
jogok bővítésétől százezer rászoruló gyermek üdültetésén 
át két kerületi uszoda létrehozásáig számtalan ügyet 
képviselt, sok terve van még, amit a következő ciklusban 
kerületi országgyűlési képviselőként megvalósítana, 
a repülőgépzaj problémájának megoldásától az 
egészségügyi ellátás fejlesztéséig. 

A tenni akarás hozott 
a politikába
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2013 az elrugaszkodás, a kiegyenese-
dés és a válságból való kilábalás éve 
volt Magyarország szempontjából – 
hangzott el a Szívvel-Lélekkel Polgári 
Egyesület évértékelő rendezvényén az 
Erzsébetligeti Színházban. Az esemé-
nyen felszólalt Kovács Péter, a XVI. 
kerület polgármestere és a két alpol-
gármester, Csomor Ervin és Kovács 
Raymund. Az országos eredményekről 
Szatmáry Kristóf államtitkár, a kerület 
fideszes országgyűlési képviselője be-
szélt. (A polgármester és az alpolgár-
mesterek által elmondottakról részlete-
sen a főlapban olvashatnak – a szerk.)

„Elkezdődött 2010-ben az orszá-
got 2002-től egyre nagyobb és egy-
re mélyebb züllésbe vivő politikának 
a kijavítása, de a negatív gazdasági, 
társadalmi folyamatokat csak 2013-
ra sikerült stabilizálnia az Orbán-kor-
mánynak, addigra tudta a szakadék felé 
rohanó lovakat megfékezni” – fogal-
mazott Szatmáry Kristóf, aki szerint 
2013 eredményei azt igazolták, hogy 
az embereknek megérte az elmúlt 3-4 
évben küzdeni és dolgozni. „2013-ban 
is folytatódott annak a politikának a 
következetes végrehajtása, amelyet 
2010-ben kezdtünk el” – jelentette ki 
a politikus, példaként említve a devi-
zahiteleseket segítő árfolyam-gát in-
tézményének megerősítését, melynek 
köszönhetően több százezerrel nőtt a 
megmentett családok száma. Ez volt a 
kormány egyik legnagyobb kihívása, 
de a küzdelem még most sem zárult le, 

bár a végleges megoldás már a bírósá-
gok kezében van – mondta a képviselő, 
megjegyezve, hogy a függetlenségük 
tiszteletben tartása mellett is próbálja a 
kormány arra sarkallni a bíróságokat, 
hogy a probléma végleges lezárásá-
hoz szükséges döntéseket hozzanak. 
Szatmáry Kristóf szerint ugyanilyen 
fontos terület a nyugdíjak reálértéké-
nek megőrzése. 2013-ban ezt a politikát 
is sikeresen folytatták, részben azzal, 
hogy az inflációt rekord alacsonyan, 1 
százalék körül tartották. 

„A 2013-ban indult rezsicsökkentés 
a legjelentősebb bizonyítéka az ország 
talpra állásának, hiszen a gazdaság és a 
társadalom 2010 után kellően megerő-
södött ahhoz, hogy a korábbi rossz pri-
vatizációs szerződések hagyatékaként 
és kormányzati nemtörődömség miatt 
elszabadult energia- és rezsidíjaknak 
megálljt parancsoljon. Nemzetközi, 
nagy tőkeerővel bíró, monopolhelyzet-

ben lévő szolgáltatókat kellett rákény-
szeríteni arra, hogy az extraprofitot az 
embereknél hagyják. Ezt egy gyenge 
kormány nem tudta volna megcsinál-
ni” – hangoztatta Szatmáry Kristóf, 
megerősítve, hogy ezt a harcot folytatja 
a kormány, és a tavalyi 20 százalékos 
rezsicsökkentés idén már meghaladja 
a 30 százalékot. 

A képviselő 2013 eredményei között 
megemlítette az oktatási rendszer átala-
kítását és annak részeként a pedagógus 
életpálya modell bevezetését, amely a 
tanároknak jelentős béremelést hozott, 
és még további emelésekre lehet számí-
tani. A földtörvényről szólva hangsú-
lyozta: sikerült elérni, hogy a magyar, 
helyben lakó, a földet megművelő em-
berek tudnak csak földet venni. „Ez a 
legfontosabb nemzeti kincsünk, ennek a 
megőrzése a jövő szempontjából létfon-
tosságú, hiszen az elfogadott törvénynek 
köszönhetően az ország hosszútávon, 

a saját erőforrásaira építve tud fejlőd-
ni” – mondta. A vállalkozásokat érintő 
változásokról szólva Szatmáry Kristóf 
beszélt az élőmunkát terhelő járulékok 
csökkentéséről, az olcsóbb hitelekről, 
a kedvezőbb adózási formákról, a bő-
vülő exportról, a legkiszolgáltatottabb 
helyzetben lévők (25 év alatti és 45 év 
feletti, gyesről visszatérő munkaválla-
lók) állását megmentő munkahelyvé-
delmi akcióról, melynek köszönhetően 
több mint 10 ezer munkahelyet őriztek 
meg. Ezzel összefüggésben az egyik 
legnagyobb sikernek nevezte Szatmáry 
Kristóf, hogy decemberben 23 év után 
először meghaladta a 4 milliót a munká-
ból élők száma, és januárban sem esett 
vissza a foglalkoztatottság. 

„A minimálbér-emelés, a gyed extra, 
a kiskeresetűek családi adókedvezmé-
nye – sok intézkedést fel tudnék sorolni 
2013-ból. A lényeg, hogy ez az év volt 
az, amikor egyértelműen és az állam-

polgárok többsége számára megszűnt az 
a válság, amelybe 2002 után sodródott 
az ország” – hangsúlyozta a képvise-
lő. Ennek legfőbb jele, hogy úgy tud 
növekedni a belső fogyasztás, vagyis 
úgy költenek többet az emberek, hogy 
közben többet is takarítanak meg. Ez 
pedig annak köszönhető, hogy nem 
rezsiköltségekre meg hiteltörlesztésre 
megy el a pénz, hanem szolgáltatások-
ra és termékekre, vagyis a vállalkozói 
világba, ahol így a foglalkoztatás is nő 
– magyarázta.

Az állam szempontjából Szatmáry 
Kristóf azt tartja a legnagyobb sikernek, 
hogy a költségvetést egyensúlyba hozták 
egy nemzetközi válság, egy ellenséges 
külföldi hozzáállás és a nagyon nehéz 
örökség ellenére is. „2010-ben Görög-
országgal voltunk egy szinten. Ők most 
a nemzeti vagyont árusítják ki, hogy ne 
menjenek csődbe. Magyarország vissza-
szerezte az elherdált vagyonát; a Főgáz, 
a Mol újra állami kézben van, és negye-
dik éve az EU által előírt 3 százalék alatt 
tartjuk a hiányt, és 9 év után megszűnt a 
túlzott deficiteljárás ellenünk” – sorolta. 

Végezetül arról beszélt Szatmáry 
Kristóf, hogy országosan mi a választás 
tétje. Mint mondta, ha a Fidesz-KDNP 
alakít újra kormányt, folytatódik a la-
kosság terheinek csökkentése, a hazai 
vállalkozások segítése, a nagy mono-
póliumok hatalmának visszaszorítása, 
megmarad a családi adókedvezmény, 
megőrzik a nyugdíjak értékét. Ezzel 
szemben a másik oldal megszüntetné a 
családi adókedvezményt (mínusz 200 
milliárd a családoknak), a 3-400 ezer 
forintnál magasabb bruttó jövedelmekre 
30 százalékos adókulcsot vezetne be (1 
millió családnak mínusz100 milliárd), 
eltörölnék a gyed extrát (mínusz 20-30 
milliárd). Ezt a pénzt a kormány most a 
bankadóból és a multikra kivetett adók-
ból teremti elő. A rezsicsökkentés meg-
szüntetése ezen felül 3-400 milliárd fo-
rintot venne el az emberektől. Szatmáry 
Kristóf szerint az ország most jó irányba 
halad önkormányzati szinten, vállalkozói 
szinten és a lakosság szintjén is, és ezt 
az eredményt meg kell védeni. 

Óriási érdeklődés övezte február 8-án 
a Kertvárosi Iskolaválasztó című ren-
dezvényt, amelyet harmadszor rende-
zett meg a XVI. kerület, hogy meg-
könnyítse a helyben lakóknak a leg-
megfelelőbb iskola kiválasztását. A 
szülők kerekasztal beszélgetést hall-
gathattak meg a XVI. kerületi isko-
lák sajátosságairól, specialitásairól, 
gazdag pedagógiai és módszertani 
kínálatáról a sikeres iskolaválasztás 
érdekében. A Kertváros valameny-
nyi oktatási intézménye bemutatko-
zott: az Arany János, a Batthyány 
Ilona, a Centenáriumi Általános, a 
Herman Ottó, a Jókai Mór, a Kölcsey Ferenc, 
a Lemhényi Dezső, a Móra Ferenc, a Sashal-
mi Tanoda, a Szent-Györgyi Albert Általános 
Iskola, a Táncsics Mihály Általános Iskola és 
Gimnázium, valamint a Göllesz Viktor Intéz-
mény Szent Imre utcai Beszédjavító Általános 
Iskolai intézményegysége.

A résztvevőket köszöntötte Szatmáry Kristóf, 
a kerület országgyűlési képviselője, Kovács Pé-
ter polgármester és Kovács Katalin tankerületi 
vezető. „Gyermekeink iskolaválasztása nagyon 
fontos döntés, hiszen az egész élete, az egész 
jövője is múlhat ezen” – fogalmazott Szatmáry 
Kristóf. Mint mondta, amikor a nagyobbik gye-
rekei mentek iskolába, még nem volt ilyen isko-
laválasztó rendezvény, és egy évet vitatkozott a 
feleségével azon, hogy hova irassák be a fiaikat. 
Szerinte ezzel a rendezvénnyel le lehet rövidí-
teni ezt a vívódó időszakot, hiszen itt van a ke-

rület összes iskolája, itt vannak az igazgatók, 
mindent és mindenkit meg lehet kérdezni, meg 
lehet azokat a szempontokat fontolni, amelyek 
a gyerekek jövőjét leginkább befolyásolják. 
„Nagyon jó kerületi iskoláink vannak, vagy-
is bár megkönnyítettük ezzel a programmal a 
választást, valójában az így sem lesz egyszerű” 
– jelentette ki Szatmáry Kristóf. 

Kovács Péter arról beszélt, hogy a kerület 
minden évben felújít egy iskolát és óvodát; ta-
valy a Batthyány Ilona Általános Iskola került 
sorra. A polgármester újdonságként említette, 
hogy az önkormányzat indít egy iskolaudvar 
felújítási programot; idén a Centenáriumi Iskola 
hatalmas udvarát újítják fel. Szintén újdonság, 
hogy tavaly óta az ebédpénzt már banki átuta-
lással is ki lehet fizetni. Ezek mind az átalakítá-
soknak köszönhetőek, amiről Szatmáry Kristóf 
beszélt – jelentette ki Kovács Péter. 

Második születésnapját ünnepelte 
a Ligeti Baba Klub január 22-én az 
Erzsébetligeti Színházban. A rendez-
vényen részt vett Szatmáry Kristóf 
(Fidesz) kerületi országgyűlési kép-
viselő és kisfia, a kétéves Vilmos is, 
sőt, egy babahordozóval is megaján-
dékozták a klubot. Szabó Patrícia fő-
szervező szerint az eltelt két évben 
a klubtagok létszáma egyre nő, és 
a legnagyobb közösségi portál kap-
csolattartási, illetve szervezési lehe-
tőségeit kihasználva egy új közös-
ség alakult a Kertvárosban. A klubba 
rendszeresen hívnak szakembereket: 
a pszichológusok, óvodapedagógu-
sok, egészségügyi dolgozók, védőnők, 
mentálhigiénés szakemberek, trénerek 
a gyermekneveléssel, a kisgyermekes 
élet kérdéseivel kapcsolatosan segíte-
nek megtalálni a megfelelő válaszo-
kat. Az érdeklődők megismerkedhet-
nek a korszerű, anatómiailag helyes 
babahordozó eszközökkel, amelyek 
kölcsönözhetők, használatukban pe-
dig szakképzett tanácsadó segít. A 
születésnapra meghívták Hazay An-
namáriát, a Ringató Országos Zenei 
program képviselőjét, aki elmondta: 
céljuk, hogy a szülők gyermekeikkel 
az ölükben tanuljanak meg egy olyan 
könnyen énekelhető népdalkincset, 
amit otthonaikban továbbadhatnak 
utódaiknak. 
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Kertvárosi évértékelő

Kerületi iskolaválasztóÜnnep 
a babaklubban 

Megindultak 
a beruházások

Ezermilliárd forint az idei válasz-
tások tétje; az, hogy ez a pénz a 
családoknál marad-e, vagy meg-
szűnik a rezsicsökkentés, a családi 
adókedvezmények, a gyed extra, 
a bankadó, és jön a 30 százalékos 
szja – mondta a XVI. kerület évér-
tékelőjén Szatmáry Kristóf (Fidesz) 
országgyűlési képviselő. 

Szatmáry Kristóf szerinte megérte a sok munka

A korábbi 5-6 évben tapasztalt csökkenés után tavaly fordulat 
következett be a beruházásokban, a harmadik negyedévben már 
közel 10 százalékos bővülés volt, s minden remény megvan arra, 
hogy a beruházások tartósan támogatni tudják a magyar gaz-
daságot – erről Szatmáry Kristóf beszélt sajtótájékoztatóján. A 
Nemzetgazdasági Minisztérium gazdaságszabályozásért felelős 
államtitkára szerint a fordulatban nagy szerepe van annak, hogy 
a kormány próbált olyan környezetet teremteni, amiben a hazai 
és a nemzetközi vállalatoknak is megéri beruházni, fejleszteni. 

Eddig 39 Magyarországon működő nagyvállalattal kötött 
stratégiai együttműködési megállapodást a kormány, amelyek 
mintegy 650 milliárd forint összegű új beruházást hajtottak végre 
és több mint 5500 új munkahelyet hoztak létre. A stratégiai part-
nerekkel a kormány a kutatás-fejlesztés területén is erősítette az 
együttműködést. Az egyedi kormánydöntés alapján támogatott 
nagyprojektek előkészítése is folyamatos. Jelenleg 13 nagyprojekt 
van a tárgyalások befejezési szakaszában, ezek megvalósulásuk 
esetén mintegy 4000 ember számára teremtenek új munkalehető-
séget csaknem 110 milliárd forint értékű beruházás mellett. Ezek 
mellett további 19 nagyprojektről folyik tárgyalás, keretükben 
280 milliárd forint értékű beruházás valósulhat meg, s mintegy 
6500 új munkahely jöhet létre. Ezek egy része bővítés, más része 
zöldmezős beruházás – jegyezte meg Szatmáry Kristóf.

Az államtitkár kifejtette: örvendetes, hogy az elmúlt idő-
szakban tapasztalható gazdasági növekedés nem kizárólag a 
nagy nemzetközi cégeknek köszönhető. A hitelezési adatokból 
– legyen szó akár a Széchenyi Hitelkártya, akár az Eximbank 
programjairól vagy a Magyar Nemzeti Bank növekedési hitel-
programjáról – az látszik, hogy a bővülés több lábon áll. Az 
olcsó hitel és az uniós források nyújtotta támogatásokkal a be-
ruházások megindultak a kis- és középvállalkozásoknál (kkv) 
is, elővették a fiókból azokat a projekteket, amelyeket a gaz-
dasági válság, a hitelszűke, a fogyasztás korábbi visszaesése 
miatt nem valósulhattak meg – mondta.  (MTI)
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Zsúfolásig megtelt érdeklődőkkel az 
Erzsébetligeti Színház február 12-én 
este; mintegy hatszázan voltak kí-
váncsiak Szatmáry Kristóf kerületi 
országgyűlési képviselő és Kósa La-
jos Fidesz-alelnök rezsifórumára. A 
színházterem előtt felállítottak egy 
kivetítőt és az elé is székeket helyez-
tek el, hogy mindenki le tudjon ülni. 

A rendezvényt megelőző sajtótájé-
koztatón Szatmáry Kristóf arról be-
szélt, hogy a Kertváros az egyik leg-
jobban fejlődő kerülete volt a főváros-
nak az elmúlt években, utak, uszodák 
épültek, óvodák, rendelők, játszóterek 
újultak meg. A kormány intézkedése-
inek köszönhetően a kerület 70 ezer 
lakosa mintegy 2,2 milliárd forintot 
takarított meg a rezsicsökkentéssel, 
az önkormányzati adósság átvállalá-
sának köszönhetően pedig képletesen 
körülbelül 100 ezer forintnyi tarto-
zástól szabadult meg minden egyes 
kertvárosi lakos – mondta. Korábban 
egyetlen kormány sem tett ennyit az 
itt lakókért – fogalmazott a politikus. 
Kósa Lajos pedig azt hangsúlyozta: a 
rezsifórum célja az, hogy az emberek 
ne csak a pénztárcájukon keresztül ért-
sék meg, miről szól a rezsicsökkentés, 
hanem a baloldal és a Fidesz gazdaság-
politikája közötti alapvető különbséget, 
valamint az április 6-i választás valódi 
tétjét mutatja be.

A résztvevőket Kovács Péter, a 
Kertváros polgármestere köszöntötte. 
Szatmáry Kristóf a választás valódi 
tétjéről szólva úgy fogalmazott: vége 
annak a politikának, amit a baloldal 40, 
majd 4, majd pedig 8 évig folytatott, de 
három választási vereség sem volt elég 
arra, hogy levonják a konzekvenciát. 
2014-ben is ugyanaz a csapat, ugyanaz 
a program, de több vereséget már nem 
tudnak elviselni. „Bízzunk benne, hogy 
akkora vereséget mérünk rájuk, hogy 
Magyarország végre le tudja zárni ezt 
a korszakot” – hangoztatta a képviselő. 
Szerinte ma összebékíthetetlen az a po-
litika, amit a Fidesz és amit a baloldal 
képvisel, de hisznek abban, hogy áp-

rilisban végre kimondják az emberek: 
munkával, tehetséggel és tudással lehet 
boldogulni ebben az országban. „A nem-
zeti érdek szem előtt tartása és a munka 
becsülete az iránytű” – fogalmazott. 

Szatmáry Kristóf emlékeztetett ar-
ra, hogy 2010-ben milyen kilátástalan 
helyzetben volt az ország, amikor a Fi-
desz átvette a kormányzást, és úgy volt 
7-8 százalékos a hiány, hogy végzetesen 
eladósodott az ország. „Ma már látjuk, 
hogy ez a pénz részben Bécsbe ment” – 
jegyezte meg, Simon Gábor szocialista 
politikus 240 millió forintos, eltitkolt 
bankszámlájára utalva. A képviselő 
szerint a gazdaság beindításának kul-
csa az volt, hogy több pénzt hagytak 
az embereknél, és ennek egyik eszköze 
a rezsicsökkentés volt. „Fontos, hogy 

merjünk büszkén kiállni és megvédeni 
az eddigi politikánkat, köztük a rezsi-
csökkentést” – jelentette ki Szatmáry 
Kristóf. Mint mondta, a XVI. kerület 
és Zugló (melynek Alsórákos városré-
sze részben ehhez a választókerülethez 
tartozik) mindig az országos politika 
irányvonalába illeszkedett: ha az MSZP 
nyert, akkor itt is szocialista képviselő 
győzött, és ugyanígy volt a Fidesszel 
is. Ezt megfordítva úgy fogalmazott: 
„ha mi itt nyerünk, akkor országosan 
is nyerünk. Nincs olyan forgatóköny-
ve a baloldalnak, hogy nyernének úgy 
országosan, hogy itt nem győznek”.  

Kósa Lajos arról beszélt, hogy a re-
zsicsökkentés annak az általános és 
igazságos közteherviselésnek a része, 
amelyben a különböző gazdasági szek-

torok képviselői is hozzájárulnak a vál-
ságkezeléshez. „Együtt sírunk, együtt 
nevetünk. A szocialisták viszont azt 
mondják: együtt nevetünk, de csak ti 
sírtok.  Szerintük fizessenek az átlag-
keresők, szerintünk meg fizessenek a 
multik is” – magyarázta a Fidesz alel-
nöke. Megjegyezte: a baloldal miközben 
„Összefogás” néven indul, valójában 
semmiben nem ért egyet, csak abban, 
hogy gyűlölik a Fideszt. Az eddigi 
nyilatkozataikból azonban világosan 
kitűnik az is, hogy a rezsicsökkentést 
eltörölnék és ismét a jövedelmek adó-
terhelését növelnék. Ez azonban ismét 
rontaná a munkavállalás feltételeit. A 
kormány ezért vezette be az egykul-
csos személyi-jövedelemadót, valamint 
a családi adókedvezményt és fordult 

inkább a fogyasztási típusú adók felé, 
amivel 600 milliárd forintot hagyott a 
magyar családoknál – emlékeztetett, 
hozzátéve: ennek a rendszernek az az 
előnye, hogy az emberek maguk dönte-
nek fogyasztásukról, ráadásul szociáli-
san is igazságos, hiszen a többet vásárló 
gazdagok több adót is fizetnek. Kósa 
Lajos szerint azért lehet rezsiharcról 
beszélni, mert a baloldal bár „szoci-
álisnak álcázza magát” mégis a tőkét 
képviseli és azt nem hajlandó adóztat-
ni, helyette ismét a jövedelmek terheit 
növelné. Ezt a módszert egyszer már 
kipróbálta az ország, tönkre is ment 
miatta a gazdaság – fogalmazott. „A 
baloldal nem érdemel több esélyt” – 
jelentette ki. 

Mire számíthatunk az Összefogástól? 
– tette fel a kérdést Kósa Lajos. Szerin-
te „nincs olyan politikai programpont, 
amiben egyetértenének. Gyurcsány Fe-
renc eltörölné a nyugdíjkorhatárt, Baj-
nai Gordon egyetemi tandíjat akar, a 
szocialisták új korszakot nyitnak, vagy 
helyette inkább új bankszámlát” – utalt 
az MSZP választási jelmondatára és a 
Simon-ügyre a Fidesz alelnöke, „el-
képesztő színjátéknak” nevezve, amit 
a baloldali politikusok folytatnak. A 
kampányról szólva azt mondta: a Fidesz 
el fogja mondani, hogy mit csinált az 
elmúlt négy évben, a minimálbér-eme-
léstől a gyed extrán és a rezsicsökken-
tésen át a pedagógus életpálya modell 
bevezetéséig; ez összesen 150 elemből 
áll, és ugyanezt a politikát folytatják, 
ha újra bizalmat kapnak a választók-
tól. Végezetül arra kérte a résztvevő-
ket, hogy menjenek el szavazni április 
6-án az országgyűlési, május 25-én az 
európai parlamenti, októberben pedig 
az önkormányzati választáson.

A törvény része, hogy a szociális in-
tézményekben, például nyugdíjas-ott-
honokban, valamint az önkormányzati 
vagy szolgálati bérlakásban élőkre is 
kiterjesztik a víz- és a szemétszállítási 
díjak korábbi 10 százalékos csökkentését, 
ott ugyanis korábban nem érvényesült a 
rezsicsökkentés. Újabb fogyasztóvédelmi 
intézkedésként döntöttek arról is, hogy 
a fogyatékossággal élők Braille-írással 
nyomtatott vagy úgynevezett akadály-
mentes, illetve könnyen érthető elektroni-
kus gáz- és villanyszámlát kaphassanak, 

majd később ugyanezt biztosítani kell a 
távhő-, a víz- és csatorna-, valamint a 
szemétszállításról szóló számláknál is.

A törvénymódosítás emellett kitér a 
pénzügyi rezsicsökkentésre, jogszabály-
ba foglalták ugyanis, hogy minimum 
500 millió forintos bírsággal sújthatja 
a Magyar Nemzeti Bank az ingyenes 
készpénzfelvétel szabályait megszegő 
pénzintézeteket. Rögzítették, hogy a 
magyarországi bankautomatákból való 
készpénzfelvétel felső limitje nem lehet 
kevesebb napi 150 ezer, tranzakciónként 

pedig 75 ezer forintnál. A bankok ne-
gyedévente kötelesek lesznek tájékoz-
tatni devizahiteles ügyfeleiket az árfo-
lyamgáttal elért megtakarításukról. Ezt 

megelőzően, első alkalommal közölniük 
kell, hogy az ügyfél az árfolyamgátba 
belépése óta mennyit takarított meg 
összesen. A pénzintézeteknek március 

20-ig tájékoztatást kell küldeniük azon 
adósoknak is, akik jogosultak gyűjtő-
számla-hitelre, de még nem kötöttek 
erre szerződést. 
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Rezsifórum a Kertvárosban
A rezsicsökkentés az igazságos köz-
teherviselés része – mondta Kósa 
Lajos a XVI. kerületben rendezett 
rezsifórumon. Szatmáry Kristóf ke-
rületi országgyűlési képviselő egye-
bek között arról beszélt: „fontos, 
hogy merjünk büszkén kiállni és 
megvédeni az eddigi politikánkat, 
köztük a rezsicsökkentést”. 

Kósa Lajos és Szatmáry Kristóf a fórumon

Újabb rezsicsökkentés Jó kezekbe kerül a Főgáz
Júniusig államosítják a budapesti-
eket, Pest megyeieket és 9 további 
megye lakosságának jelentős ré-
szét gázzal ellátó Főgáz Zrt.-t. A 
cég fő tulajdonosa a szintén álla-
mi kézben lévő Magyar Villamos 
Művek lesz, amely a német RWE 
Gas Internationaltól veszi meg a 
49,83 százalékos részvénypakettet a 
főbb döntési jogkörökkel egyetem-
ben. Orbán Viktor szerint Brüsszel 
„tankönyvízű elképzelései az árver-
senyről nem működnek, versennyel 
nem lehet azokra az alacsony ár-
szintekre eljutni, mint amilyenek 
például az USA-ban vannak” – erről 
a miniszterelnök a Magyar Rádió-
ban beszélt.

Idén három lépésben lesz olcsóbb a rezsi: a gáz ára április 1-jétől 6,5 száza-
lékkal, az áramé szeptembertől 5,7 százalékkal, a távhő ára pedig októbertől 
3,3 százalékkal csökken az Országgyűlés által nemrég elfogadott, immár a 
harmadik rezsicsökkentésről szóló törvény értelmében. A fidesz javaslatát 
298 igen szavazattal, 7 nem ellenében, 5 tartózkodás mellett hagyták jóvá a 
képviselők – tudósított az MTI.
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Egy parlamenti képviselő elsődleges 
feladata az országos köz- és szakpoli-
tika. Természetesen helyi ügyekkel is 
kell foglalkoznia, de véget kell vetni 
annak a gyakorlatnak, hogy a képvi-
selők, sokszor a törvényesség határát 
is súrolva lobbiznak helyi gazdasági 
érdekcsoportokért, azt közösségi ér-
deknek álcázva – nyilatkozta lapunk-
nak Mizsei László. A Lehet Más a 
Politika XVI. kerületi jelöltjének is 
vannak elképzelései arról, hogy az Or-
szággyűlésbe kerülve milyen kerületi 
ügyeket segítene elő. Például mérete és 
költsége miatt biztosan országos szintű 
beruházás lenne a metró és a gödöllői 
HÉV vonalának összekötése, valamint 
az Örs vezér tere és Cinkota közöt-
ti pályaszakasz föld alá süllyesztése, 
mert a sínek gyakorlatilag kettévágják 
a kerületet; ezt Mizsei László minden-
képpen kezdeményezné képviselőként. 
Az elővárosi vasútrendszer fejlesztése 
sem csak helyi ügy; ennek a kerületet 
érintő része lehetne, ha a Pálya utca és 
a Csömöri út kereszteződésében P+R 
parkolót építenének ki, így az autósok 
és a busszal érkezők a vonatra átszállva 
10-15 perc alatt a Nyugati pályaudvar-
ra érhetnének, és ezzel megszűnhetne 
a kilométeres kocsisor reggelente a 
Csömöri úti felüljáró előtt. A politikus 
elsődleges fontosságúnak tartja, hogy 
a Kertváros megmaradjon a pihenésre, 
rekreációra alkalmas területnek, ezért 
a nagy forgalmat okozó, vagy környe-
zetszennyező ipari vállalkozások ide-
települését továbbra sem támogatja. 
A főváros egyik tüdejének számító 
XVI. kerületben is egyre nagyobb a 

beépítettség, ezért Mizsei László or-
szágosan is a települési szabályozás 
szigorítását tartja indokoltnak a zöld 
felületek megvédésére, mivel a prob-
léma is országos méretű. 

A repülőgép-zajra vonatkozó kérdé-
sünkre a képviselő-jelölt azt mondta: 
eleve nem kellett volna a Ferihegyi 2-es 
terminált ilyen közel építeni a lakott 
területhez. Most is csak az a szerencse, 
hogy a világgazdaság állapota nem 

kedvező, mert különben még nagyobb 
lenne a forgalom. Képviselőként nem 
támogatna semmilyen további forgal-
mat növelő reptérfejlesztést, és azt sem, 
mint az egyes tervekben szerepel, hogy 
Budapest az Ázsiából érkező gépek 
egyik tranzitközpontja legyen, mivel 
további lég és zajszennyezéssel járna. 
Esetleg akkor, ha a fővárostól távolabb 
épülne új terminál, és ez mentesíthet-
né legalább a teherforgalom zajától a 
környéken élőket. 

Paks bővítését mindenképpen meg-
akadályozná Mizsei, mert szerinte az 
nem szolgálja az ország érdekeit. Az 
LMP eddigi álláspontját megerősítve 
hangsúlyozta: nem szabad tovább fo-
kozni az energiafüggőségünket, hiszen 
a magyar energiaigény 74 százalékát 
már így is Oroszországból elégítjük 
ki; a szén, a kőolaj, a földgáz, az áram 
java részét és Paks 1 fűtőelemeit on-
nan vásároljuk. Ehelyett az energia-
takarékosságot növelő beruházásokat 
(hőszigetelés, korszerűsítés, stb.) és a 
megújuló energiaforrások (víz, szél, 
nap, geothermia) kiaknázását támogat-
ja; ezzel többet lehetne megspórolni, 
mint a rezsicsökkentéssel és ráadásul 
nagyságrendekkel több, valódi, tartós 
megélhetést biztosító munkahelyet is 
teremtene – fogalmazott. 

Gyurcsány Ferenc és a Demokratikus 
Koalíció (DK) immáron hivatalosan 
is része az ellenzéki választási szö-
vetségnek, de a jelek szerint nem csak 
kívülről tudott ártani a balliberális 
erők együttműködésének. Az elmúlt 
hetekben szinte naponta jelentett be 
valamit, amitől aztán nem győzött el-
határolódni az MSZP vagy az Együtt 
2014-PM, kezdve a „nem megszorítá-
sok, hanem kiigazítások” szükséges-
ségétől a családi adókedvezmények 
megszüntetésén át a nyugdíjkorhatár 
eltörléséig. 

Magyarázkodásra kényszerült 
Gyurcsány Ferenc miatt az Együtt-
PM politikusa, Tordai Bence, a balol-
dali pártok XVI. kerületi képviselője-
löltje is Az Este január 23-i adásában, 
melyben Obersovszky Péter műsorve-
zető azt kérdezte tőle: ha hivatalosan 
Mesterházy Attila a miniszterelnök-
jelölt, akkor miért tűnik úgy, mintha 
valójában Gyurcsány Ferenc lenne az. 

Tordai Bence szerint „a három erő 
összefogása közül a legkisebbet kép-
viseli” Gyurcsány. (Valójában négy 
erő összefogása: a Magyar Liberá-
lisok Pártjának elnöke, Fodor Gá-
bor, a korábbi SZDSZ volt elnöke az 
országos lista negyedik helyén de-
bütált – a szerk.) A Demokratikus 
Koalíció támogatottsága azonban az 
5 százalékos parlamenti küszöb fö-
lött van. Tordai azzal magyarázta a 
Gyurcsány-jelenséget, hogy a média 
is tudja, hogy megosztó személyiség, 
és ezért rá jobban figyel a sajtó. A 
pártok programjainak összeegyezte-
téséről jelenleg is folynak a tárgya-

lások, de az egyértelmű, hogy a DK 
igazodik majd a többségi állásponthoz 
– hangoztatta Tordai Bence, aki idézte 
Gyurcsány Ferenc kollégáinak szánt 
üzenetét: „fekszik, nyugszik”, vagyis 
a programpontok kapcsán nem nyitnak 
új frontokat. Arra a felvetésre, hogy 
az Összefogás eltörölné-e a kötelező 
nyugdíjkorhatárt, a politikus megis-
mételte: az csak a DK programjában 
szerepelt, és a párt igazodik a többség 
álláspontjához, vagyis ahhoz, hogy 
nem lesz ilyen, ha az Összefogás nyeri 
meg a választásokat, sőt, támogatják, 
hogy aki akar, az nyugdíj mellett is 
dolgozhasson. A kérdésre, mely szerint 
Gyurcsány Ferenc „fújja a vezérszó-
lamot”, Tordai Bence azt válaszolta: 
nem; az MSZP vezeti az Összefogást, 
mert az a legnagyobb párt. 

Köszönöm a Kertváros 
összefogását!
Az Önök adományát több mint 
1000 rászoruló családhoz és
gyermekhez juttattuk el

szatmáry Kristóf
XvI. kerületi országgyűlési képviselő

Kerületi ügyek 
országos szinten

Programegyeztetési 
problémák a baloldalon

Erősödik az LMP 
A Századvég legfrissebb pártpreferencia-kutatásának tanúsága szerint az 
LMP az ellenzéki összefogás legnagyobb nyertese. A párt támogatottsága 
január végére átlépte a parlamenti bejutási küszöböt. A január végén készí-
tett kutatás szerint a baloldali összefogás alig erősebb közös listával, mintha 
a pártok külön indulnának az országgyűlési választásokon. A baloldali közös 
listára jelenleg a választókorúak 20 százaléka szavazna. Ide tartozik, hogy 
a kampányról tartott konferenciát a Republikon Intézet a demokratikus 
ellenzéki pártok részvételével Budapesten. Ezen Schiffer András, az LMP 
társelnöke kijelentette: az Összefogásnak bő egymillió olyan választót kéne 
maga mellé állítania, aki 2010-ben nem rá szavazott. A 2010 előtti panopti-
kum figuráival ez nem megvalósítható: névtelen, fiatal politikusok előtérbe 
állításával többre mentek volna – fogalmazott. 

Mizsei László

Tordai Bence
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